
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gawłowskiego 

w dniu 23 lutego 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny i polityki społecznej Marleny Maląg 

Szanowna Pani Minister! 

Pieniądze zgromadzone w ramach otwartych funduszy emerytalnych (OFE) po śmierci danej osoby 

podlegają dziedziczeniu. Większość osób nie ma o tym wiedzy. Sytuację dodatkowo komplikuje fakt, że 

ZUS, który dysponuje pieniędzmi z OFE zmarłego, nie wypłaca ich automatycznie osobie dziedziczącej. 

W związku z tym zwracam się z prośbą o odpowiedzi na poniższe pytania. 

1. Dlaczego po śmierci ubezpieczonego ZUS nie informuje spadkobierców o środkach zgromadzonych na 

rachunku OFE? 

2. Czy planowane jest wprowadzenie rozwiązania, zgodnie z którym ZUS wypłacałby te środki 

automatycznie osobie uprawnionej do ich dziedziczenia? 

Z poważaniem 

Stanisław Gawłowski 

senator RP 


